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BR.0002.1.2013 

 
 

Protokół Nr XXX/2013 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 17 stycznia 2013 r. 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 19.45. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 radnych(nieobecny 
usprawiedliwiony radny Janusz Andrzejewski); lista obecności stanowi załącznik nr 1 oraz Wójt, 
Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Dyrektor GOPS, Kierownik Centrum 
Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji, Dyrektor CRKF Akwen, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów 
Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIX sesji.  
4. Prezentacja koncepcji centrów wsi. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Pomocy Osobom Niepełnosprawnym i 

Starszym, Mieszkańcom Gminy Czerwonak na lata 2013-2018  „Zachowaj Radość Życia” . 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodzin „Nasza Rodzina”  w 

Gminie Czerwonak na lata 2013-2018. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia Gminy 
Czerwonak do Stowarzyszenia Wielkopolska Organizacja Turystyczna. 

11. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy    
      między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 Wójt Mariusz Poznański prosił wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci, 
zmarłego prof. Michała Kuleszy, wielkiego człowieka samorządu terytorialnego, oddanego 
sprawom samorządowym i budowie nowego państwa polskiego. 
 Pamięć zmarłego uczczono minutą ciszy. 
 Następnie Wójt Mariusz  Poznański wręczył stypendium sportowe przyznane Aleksandrze 
Hornik, która spełniła kryteria określone w uchwale i tym samym zakwalifikowała się do 
otrzymania stypendium. Wyróżnienie z powodu nieobecności A. Hornik wręczono na ręce ojca 
Zbigniewa Hornika. 
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 Radny Zbigniew Hornik podziękował w imieniu córki za przyznanie nagrody i  
poinformował, że córka przebywa na zgrupowaniu sportowym z kadrą wojewódzką.    
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że czasopismo samorządowe 
„Wspólnota” zorganizowało  plebiscyt na samorządowca roku, którym w 2012 roku został Wójt 
Mariusz Poznański. W związku z tym Przewodniczący w imieniu Rady Gminy złożył gratulacje i  
życzył dalszych sukcesów. 
 Wójt podziękował Radzie Gminy za gratulacje oraz za wsparcie, zrozumienie i za to, że na 
sali sesyjnej często dominuje merytoryka, a nie polityka.  
 Wójt Mariusz Poznański przedstawił nowego Dyrektora CRKF Akwen, Pana Piotra 
Lewickiego. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zwracając się do nowego 
Dyrektora powiedziała, że komisja często będzie z nim współpracowała. Przewodnicząca zaprosiła 
Dyrektora na posiedzenie komisji, które odbędzie się w lutym br. 
         
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że po spotkaniu przedsesyjnym 
został zgłoszony do porządku obrad projekt uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska na temat 
planowanej wysokości stawek za wywóz odpadów przez Związek Międzygminny „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”  - inicjatywa uchwałodawcza Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej. Przewodniczący zaproponował, aby uchwała została wprowadzona w punkcie 11 
porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Zmieniony porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIX sesji.  
4. Prezentacja koncepcji centrów wsi. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Pomocy Osobom Niepełnosprawnym i 

Starszym, Mieszkańcom Gminy Czerwonak na lata 2013-2018  „Zachowaj Radość Życia” . 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodzin „Nasza Rodzina”  w 

Gminie Czerwonak na lata 2013-2018. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia Gminy 
Czerwonak do Stowarzyszenia Wielkopolska Organizacja Turystyczna. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska na temat planowanej wysokości stawek za wywóz 
odpadów przez Związek Międzygminny„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 

12. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
13.  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy    
      między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu XXIX sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXIX sesji. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. Prezentacja koncepcji centrów wsi. 
 Architekt, autor koncepcji centrów wsi, Pani Monika Wróblewska przedstawiła prezentację 
w/w koncepcji. Powiedziała, że zrealizowany projekt zawiera koncepcje świetlic, placów z układem 
zieleni, placów zabaw, małe boiska do gry w siatkówkę i koszykówkę oraz inne elementy 
zagospodarowania terenu. Centra wsi zostały zaprojektowane dla  następujących miejscowości: 
Kicin, Miękowo, Bolechowo, Bolechowo-Osiedle i Kliny. Przed przystąpieniem do projektowania 
odbyły się spotkania z mieszkańcami tych sołectw.  Po tych spotkaniach oraz po konsultacjach z 
inwestorem zostały wybrane lokalizacje centrów oraz sformułowano ogólny program i ich zakres. 
Jest on różny dla sołectw z uwagi na lokalizacje, potrzeby i możliwości. Następnie architekt 
szczegółowo omówiła koncepcje dla poszczególnych wsi. Prezentacja centrów wsi stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.   
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych podziękowała za prezentację i jednocześnie 
zapytała, czy duże okna zaprojektowane we wszystkich świetlicach nie przełożą się na wysokie 
koszty utrzymania budynków.  
 Autorka koncepcji wyjaśniła, że tego typu okna projektuje się od strony południowej, gdyż 
wówczas powodują zyski ciepła. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał, czy przedstawioną koncepcje można jeszcze zmieniać. 
Radny zwrócił uwagę na małą powierzchnię sal.       
 Autorka koncepcji wyjaśniła, że jest to koncepcja, a nie projekt, więc wszystkie zmiany są 
możliwe,  decyzja należy do inwestora. 
 Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski zapytał o powierzchnię świetlicy w Klinach. 
 Pani Monika Wróblewska odpowiedziała, że powierzchnia użytkowa tej świetlicy to 140m2 
największa sala ma 60m2. Wyjaśniła, że w tym przypadku została wykorzystana maksymalna 
powierzchna i linia zabudowy, gdyż powierzchnia działki to zaledwie 977m2.  
 Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski wyraził zadowolenie z  powstałej koncepcji jednak 
zwrócił uwagę na wielkość sali, która zdaniem sołtysa będzie niewystarczająca na potrzeby 
lokalnej społeczności. Sołtys widzi potrzebę budowy boiska przy świetlicy i w związku z tym 
uważa, że Wójt powinien zastanowić się nad zakupem sąsiedniej działki w celu powiększenia 
centrum. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak zapytała o możliwość spotkania Rady Sołeckiej z 
architektem w celu dokonania zmian w koncepcji centrum wsi Kicin. 
 Autor koncepcji wyjaśniła, że przekazała koncepcję inwestorowi, więc dalsze rozmowy 
powinny być z nim prowadzone. 
 Sołtys wsi Kliny Andrzej Kosmowski zapytał o termin realizacji inwestycji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że została opracowana koncepcja, nie 
projekt, która jest punktem wyjścia do dalszej dyskusji więc wszystkie zmiany są możliwe. Na 
temat terminu realizacji zadania będą prowadzone rozmowy, ale nie na dzisiejszej sesji. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych powiedziała, że w rozmowach z 
mieszkańcami należy podkreślać, że koncepcja jest tylko punktem wyjścia do dyskusji.
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak  wyjaśnił, że inicjatywa utworzenia centrów wsi powstała na komisji. Na spotkaniach z 
mieszkańcami podkreślano, że jest to koncepcja, która jest pierwszym elementem do budowy 
świetlic i może ona ulec zmianie na etapie tworzenia dokumentacji projektowej. W budżecie na 
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2013 r. zostały zarezerwowane środki na dokumentacje techniczną i  budowlaną. Dlatego 2013 r. 
będzie poświęcony tworzeniu dokumentacji. Zamierzeniem komisji jest wsparcie finansowe 
inwestycji środkami unijnymi w 2014 r., aby móc aplikować o te środki należy w 2013 r. 
przygotować dokumentację.  
 Przewodniczący Rady podziękował projektantowi za przygotowanie koncepcji.  
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Pomocy Osobom Niepełnosprawnym i 
Starszym, Mieszkańcom Gminy Czerwonak na lata 2013-2018  „Zachowaj Radość Życia” . 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja przeanalizowała projekt uchwały i zwraca się 
do Rady Gminy o podjęcie uchwały. Jednak komisja zwróciła uwagę na potrzebę utworzenia  
domu całodziennego pobytu dla ludzi starszych. Radna zasygnalizowała potrzebę 
przeprowadzenia w gminie debaty poświęconej kompleksowej opiece nad ludźmi starszymi i 
niepełnosprawnymi. Przewodnicząca komisji zwróciła uwagę, że program jest  ogólny z bardzo 
rozbudowaną częścią teoretyczną. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak podkreślając, że 
wypowiada się w imieniu swoim nie komisji, powiedziała, że autorzy programu przytaczając dane 
odwołują się do lat 2002-2005, a nie ma danych bieżących. Poza tym w przekazywaniu danych 
liczbowych osoby starsze łączy się z niepełnosprawnymi. Zdaniem radnej należy zastanowić się 
nad zwiększeniem limitu rehabilitacji. Radna widzi również potrzebę znalezienia większego 
pomieszczenia dla Klubu Seniora z Czerwonaka. Radna jest za jego przyjęciem programu, który 
jest obszerny, ale celowy.  

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodzin „Nasza Rodzina”  w 
Gminie Czerwonak na lata 2013-2018. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych zwróciła uwagę, że program mówi o funkcjonujących świetlicach 
socjoterapeutycznych, których jest coraz mniej. Radna zapytała w jaki sposób program jest 
realizowany oraz kto sprawuje nad nim nadzór. Program jest kompleksowym, uporządkowanym 
wyjściem naprzeciw rodzinom potrzebującym dlatego w imieniu komisji Przewodnicząca prosiła o 
jego przyjęcie.  
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych powiedziała, że raz w miesiącu w ośrodku 
odbywają się spotkania z przedstawicielami wszystkich instytucji, na których rozpatrywane są 
trudne przypadki. Poza tym raz w tygodniu pracownicy na bieżąco monitorują i konsultują trudne 
przypadki. Celem ośrodka jest udzielanie pomocy tym, którzy jej oczekują.  Dyrektor wyjaśniła, że 
świetlic jest mniej, gdyż nie ma chętnych dzieci. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zapytała w jaki sposób 
następuje kwalifikacja potrzeb, skąd opieka społeczna wie, że dana osoba potrzebuje pomocy. 
Zdaniem radnej w świetlicach socjoterapeutycznych nie ma dzieci, gdyż brakuje odpowiednich 
lokali.  
 Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych odpowiedziała, że informacje o tym, która 
rodzina potrzebuje pomocy ośrodek uzyskuje od przedszkoli, szkół, policji, sądów, sołtysa. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał w jaki sposób opieka społeczna rozwiązuje problemy 
związane z ubóstwem i bezrobociem oraz czym zajmuje się Klub Rodzica.  
   Dyrektor GOPS Małgorzata Brzezińska-Budych wyjaśniła, że  Klub Rodzica został 
powołany do pomocy rodzinom, które sobie nie radzą. Ośrodek uczy zajmowania się dziećmi, 
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bawienia się z nimi, przygotowywania posiłków i spożywania go przy stołach ponadto zajmuje się 
ofiarami przemocy. Dyrektor poinformowała, że w ośrodku działa Klub Pracy, który dysponuje 
ofertami pracy. Jeśli problem ubóstwa wynika z bezrobocia wówczas ośrodek pomaga w 
pozyskiwaniu pracy. Natomiast jeśli z innych powodów wówczas rozwiązaniem  problemu 
zajmują się specjaliści. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji Marlena Łochyńska  poinformowała, 
że program jest kontynuacją lat ubiegłych. Kierownik przedstawiła prezentację podsumowującą 
działania zrealizowane  w 2012 r. w zakresie ochrony i promocji zdrowia oraz profilaktyki 
uzależnień. Powiedziała, że prezentacja pokaże i przybliży działania oraz zadania planowane do 
realizacji w naszej gminie w 2013 r. Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, że nie jest przygotowany do dyskusji 
podsumowującej w/w działania. Punkty porządku obrad dotyczą uchwalenia programów, a nie 
podsumowania.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że informacje zawarte w prezentacji są 
źródłem wiedzy na temat funkcjonowania programów, o których radni bardzo często mają 
niewielką wiedzę, więc warto przy tej okazji przedstawić założenia programów opierając się na 
dotychczas realizowanych działaniach.  
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych poinformowała, że komisja przeanalizowała program i zwraca się do 
Rady Gminy o jego przyjęcie.       

Radny Marek Pietrzyński zapytał, czy zostały zdefiniowane problemy alkoholowe, czy 
znamy skalę problemu oraz czy wiemy ile spożywa się alkoholu w naszej gminie. 

Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji Marlena Łochyńska  odpowiedziała, 
że problem alkoholowy istnieje w naszej społeczności lokalnej. Szacuje się, że około 4 % danej 
populacji jest zagrożona uzależnieniem od alkoholu.   

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na 
lata 2009-2013. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
program i  zwróciła się do Rady Gminy o jego przyjęcie. Zastanawiano się nad przyszłością  
kierunków realizacji tego programu, czy w następnych latach kontynuować kierunki, które już są, 
czy wytyczyć nowe. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał, co zamierza się zrobić dla mieszkańców Koziegłów, 
którzy są zatruwani przez Centralną Oczyszczalnię Ścieków, jakie podejmuje się inicjatywy w celu 
udzielenia im pomocy. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że trudno ocenić, co jest ochroną zdrowia, a co 
wynika z przepisów prawa jeśli chodzi o badanie powietrza i ochronę środowiska. Wójt 
poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa stoi na stanowisku, że gmina nie może 
zastępować Sanepidu, który takie badania powinien przeprowadzać. Dlatego wydatki na tego 
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typu badania mogą zostać zakwestionowane. Zdaniem Wójta nie ma związku między ochroną 
zdrowia, a badaniami wokół COŚ. 
 Odnosząc się do pytań radnych dot. pomieszczeń dla osób starszych odpowiedział, że 
budynek w Koziegłowach przy ul. Kanałowej został przekazany do TBS. W najbliższym czasie będą 
rozpatrywane programy realizacji budynku. Należy zastanowić się jak go przebudować, aby  
odbywały sie tam zajęcia dla osób starszych oraz zajęcia komercyjne. Wójt poinformował, że 
wpłynął wniosek mieszkańców Koziegłów, aby w tym miejscu powstał dom całodziennego pobytu 
dla osób starszych. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał, czy gmina poprzez GOPS nie może na stałe 
monitorować statystyki zachorowań mieszkańców Koziegłów w porównaniu z zachorowaniami 
mieszkańców pozostałej części gminy. Radny zwrócił się z prośbą, aby co miesiąc występować do 
Pro Familii o przedkładanie takiej statystyki.   
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że jeśli Komisja Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia poprze wniosek wówczas zwróci się do Pro Familii o statystykę zachorowań.  
 Radna Wiesława Fedder zapytała o zapis uchwały w § 1 pkt 1 dot. planu finansowego 
zadania. Radna powiedziała, że w treści tej uchwały zapisano: Plan finansowy na realizację zadań 
Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na rok 2009, 
otrzymuje brzmienie: ,,Plan finansowy na realizację zadań Gminnego Programu Ochrony i 
Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na rok 2013.” Natomiast przy uchwalaniu 
planu finansowego tej samej uchwały w styczniu 2011 r. nastąpił prawdopodobnie błąd, gdyż 
zapisano, że: „Plan finansowy na realizację zadań Gminnego Programu Ochrony i Promocji 
Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na rok 2011 otrzymuje brzmienie...”, a powinno być  „na 
2009 r.”  radna prosiła o wyjaśnienia.  
 Wójt odpowiedział, że Sekretarz sprawdzi treść zapisu.                                                                                          

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9.Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 2011-2013 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał, czy wiemy jaka jest skala problemu dot. narkotyków w 
Gminie Czerwonak. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji Marlena Łochyńska  poinformowała, 
że dane, które posiada pochodzą z Policji i Straży Gminnej. Nie są to dane szczegółowe. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja przeanalizowała program i zwraca się do Rady 
Gminy o podjęcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak wyraziła zadowolenie z 
przedstawionej prezentacji, gdyż dzięki niej radni otrzymali obraz sytuacji w w/w działaniach. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia Gminy 
Czerwonak do Stowarzyszenia Wielkopolska Organizacja Turystyczna. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 



7 

 

Ad.11.Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska na temat planowanej wysokości stawek za 
wywóz odpadów przez Związek Międzygminny„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”.
 Wiceprzewodniczący Rady, autor projektu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Piotr 
Picyk powiedział, że do przygotowania projektu uchwały skłoniła go informacja na temat dużo 
niższych stawek za wywóz odpadów zaproponowana przez Związek „Selekt” zrzeszający część 
gmin powiatu poznańskiego. Wiceprzewodniczący wyjaśnił, że uchwała wyraża negatywne 
stanowisko Rady Gminy Czerwonak na temat planowanej wysokości stawek za wywóz odpadów 
przez Związek Międzygminny „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. Zdaniem 
Wiceprzewodniczącego Rady uchwała powinna pomóc Wójtowi w prowadzonych rozmowach w 
Związku na  temat wysokości stawek za wywóz odpadów, opłaty te należy obniżyć najlepiej do 
poziomu Związku „Selekt”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, że uchwała na pewno pomoże podczas 
prowadzonych rozmów. Prosił o wykreślenie w uzasadnieniu wyrażenia: „i przystąpienie do 
Związku „Selekt” - jest to niemożliwe, ponieważ region zgodnie z ustawą musi być w całości 
połączony gminami, a poza tym należałoby zmienić plan wojewódzki. Zastępca Wójta zwrócił 
uwagę, że niektóre dane na temat wysokości stawek w innych gminach przytoczone w 
uzasadnieniu uchwały są nieaktualne.    
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, że rzeczywiście wysokość tych stawek 
zmienia się, niektóre mogą być nieaktualne, ale ich wysokość pokazuje jak bardzo są  one w 
naszym kraju zróżnicowane. Po wysłuchaniu wyjaśnień Zastępcy Wójta Wiceprzewodniczący 
złożył autopoprawkę, aby z uzasadnienia  wykreślić część zdania: „ i przystąpienie do Związku 
„Selekt”. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych powiedziała, że ta uchwała wraz ze 
stanowiskami, które wpływają z innych gmin może być argumentem do ponownego podjęcia 
rozmów na temat wysokości stawek. W imieniu Klubu Radnych PiS zgłosiła następującą  
poprawkę do projektu uchwały: w §1 ust. 2 po słowie miesięcznie, po przecinku  wpisać „z 
uwzględnieniem zniżek dla rodzin wielodzietnych.” 
 Radny, Przewodniczący Klubu Radnych „Lepsza Gmina”  powiedział, że klub popiera 
projekt uchwały, ale zwraca się z  wnioskiem, aby w uzasadnieniu projektu uchwały w drugim 
akapicie po słowie „Radni” wykreślić następujące wyrażenie: „Klubu Platformy Obywatelskiej RP w 
Radzie”. W  związku z tym pierwsze zdanie drugiego akapitu otrzymałoby brzmienie: ” Radni 
Gminy Czerwonak wyrażają niepokój bardzo dużą wysokością proponowanych stawek; 
niezrozumiały jest także sposób naliczania stawki.” 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że jest problem z rejestracją Związku 
Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. Zdaniem Zastępcy Wójta  
stawka za wywóz odpadów będzie na pewno dużo niższa w momencie kiedy będzie spalarnia, 
wówczas będzie się opłacało Gminie Czerwonak wystąpić ze Związku. Natomiast dzisiaj stawka 
jest wysoka, bo mamy drogi transport. Zastępca Wójta wyjaśnił, że ustawa jest nowelizowana i po 
nowelizacji będzie dopuszczała możliwość mieszania metod oraz zróżnicowania stawki od 
gęstości zaludnienia. Wyjaśnił, że ma dwa opracowania z danymi dot. obliczania wysokości stawki, 
ale musi się zwrócić o ich upublicznienie do Prezydenta Miasta Poznania i szefa Związku. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał jak weryfikować segregujących śmieci w 
blokach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że założenie jest takie, że każdy segreguje 
śmieci, stawki będą (po nowelizacji ustawy) zróżnicowane w zależności od gęstości zaludnienia.  
Powiedział, że pojemnik na śmieci jest elementem systemu, firma będzie odpowiedzialna za jego 
postawienie i czyszczenie.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk w związku ze zgłoszonymi wcześniej zmianami do 
treści projekt uchwały i uzasadnienia  odniósł się do nich i zgłosił jeszcze jedną autopoprawkę: w 
ostatnim zdaniu uzasadnienia po słowie „Klubu” dopisać „Platformy Obywatelskiej”. W związku z 
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tym ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: „W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej zwracam się 
do całej Rady Gminy o poparcie tego stanowiska”. 
 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że Poznań przeprowadza analizę dot. 
liczby osób korzystających z zasiłków opieki społecznej i my też będziemy musieli taką analizę 
przeprowadzić. Ponadto powiedział, że z Rady Miejskiej Swarzędza wpłynęło pismo o poparcie  
aktualizacji planu wojewódzkiego w celu poszerzenia listy instalacji, do których trafiać będą 
odpady. Zastępca Wójta przypomniał, że zgodnie z przepisami plan wojewódzki aktualizuje się nie 
rzadziej niż raz na 6 lat. W związku z powyższym Zastępca Wójta zwrócił uwagę, że należy 
pamiętać o tym, iż popierając plan aktualizacji dla jednej gminy stworzymy możliwość, że 
będziemy musieli wydawać decyzje i tego typu instalacje będą pojawiać się na terenie naszej 
gminy. Prosił, aby radni mieli to na uwadze. 
 Przewodniczący  Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że jest to cenna uwaga.    
 Radny Jacek Sommerfeld poprosił Zastępcę Wójta Tomasza Stellmaszyka o udzielenie 
informacji, czy Związek Międzygminny „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” na 
swoich posiedzeniach odniósł się do wniosków Związku Dużych Rodzin w sprawie opłat za wywóz 
odpadów. Prosił Zastępcę Wójta, aby podczas rozmów, jako przedstawiciel Gminy Czerwonak 
wziął pod uwagę wnioski w/w Związku. Radny zwrócił uwagę, że ze względu na bliskie sąsiedztwo 
spalarni powinniśmy ubiegać się o zniżki.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, odpowiedział, że nowelizowana ustawa daje 
możliwość pomocy rodzinom wielodzietnym. Ponownie podkreślił, że stawka za wywóz odpadów 
będzie na pewno dużo niższa w momencie kiedy będzie spalarnia, wówczas będzie się opłacało 
Gminie Czerwonak wystąpić ze Związku, co wynika z wyliczeń.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zapytała w jaki sposób 
będą ściągane podatki, czy gmina będzie mogła zmuszać mieszkańców do płacenia za wywóz 
śmieci.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że zmiana ustawy daje gminom możliwość 
windykacji z wyjątkiem  windykacji z nieruchomości. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przypomniał wyżej zgłoszone poprawki: 
Do uzasadnienia projektu uchwały: 

− pierwsze zdanie drugiego akapitu otrzymuje brzmienie: „Radni Gminy Czerwonak 
wyrażają niepokój bardzo dużą wysokością proponowanych stawek; niezrozumiały jest 
także sposób naliczania stawki.” 

− w trzecim akapicie wykreślić: „ i przystąpienie do Związku „Selekt”. 
− w ostatnim zdaniu po słowie „Klubu” dopisać „Platformy Obywatelskiej”. W związku z tym 

ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: „W imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej zwracam 
się do całej Rady Gminy o poparcie tego stanowiska.” 

 
Do projektu uchwały: 

− w §1 ust. 2 po słowie „miesięcznie”, po przecinku  wpisać „z uwzględnieniem zniżek dla 
rodzin wielodzietnych”. 

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał, czy radni wyrażają zgodę na głosowanie 
blokowe wszystkich wcześniej zgłoszonych poprawek. 
 Radni wyrazili zgodę, w związku z tym Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał 
pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z w/w poprawkami. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 
Ad.12. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że wezwanie dotyczy miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego część obszaru geodezyjnego 
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Owińska w rejonie wsi Annowo, a pośrednio studium, które zostało uchylone przez Sąd 
Administracyjny. Przewodniczący przypomniał, że została złożona kasacja od wyroku i  jeśli Rada 
Gminy wyraziła zgodę na kasację to powinna być konsekwentna i nie uwzględniać wezwania. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że należy mieć świadomość, iż podejmując tego typu 
uchwały,  nie powinniśmy dokonywać w planach zapisów, które nie są uregulowane w ustawach.   
 Rada Gminy nie uwzględniła wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
 
Ad.13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy    
 między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał  na jakim  etapie jest opracowywany miejscowy plan wsi 
Koziegłowy-Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiedział, że nie można pracować nad 
planami skoro nie mamy studium.   
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że prace nad planami zostały spowolnione 
w związku z brakiem studium. Wójt rozpatrzył uwagi, plan jest gotowy do drugiego wyłożenia, ale 
należy poczekać. 
 Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.14. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z wnioskiem o zorganizowanie szkolenia na temat 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
 Radny Marek Pietrzyński wyraził zaniepokojenie przeciągającymi się pracami związanymi 
z budową kanalizacji na terenie naszej gminy. Radny zwrócił uwagę na rozkopane drogi. Prosił 
Wójta o udzielenie informacji na ten temat.  
 Radny Wojciech Skrzekut:  
- zaprosił na otwarcie klubu komputerowego w Klubie Osiedlowym Słoneczko, otwarcie 18 
stycznia br. o godz. 16.00, 
- zaprosił na pobór krwi do Koziegłów, 19 stycznia br. w godz. 10.00-15.00,  
- poinformował, że w ramach akcji „Masz głos Masz wybór”, władze samorządowe Gminy 
Czerwonak wraz z Lepszą Gminą zostały nominowane do nagrody Super Samorząd 2012.  Gala 
wręczenia nagród odbędzie się 22 lutego w Pałacu Prezydenckim w Warszawie, 
- w imieniu rodziców podziękował za zorganizowanie zajęć dla dzieci podczas tegorocznych ferii 
na terenie naszej gminy. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiadając radnym wyjaśnił, że są opóźnienia w wykonaniu 
zadań związanych z budową kanalizacji (około 6 miesięcy). Nawierzchnia drogi zostanie 
odtworzona kiedy nastąpią sprzyjające warunki pogodowe. Ponadto Wójt poinformował że od 
marca br. zbiorowym zaopatrzeniem w wodę zajmie się nowa Gminna Spółka, która zapewni 
gminie kontrolę nad dostarczaniem wody. Obecnie w/w zadaniem zajmuje się spółka „Meliopoz”.  
 
Ad.15. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXX sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


